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ПРЕСКЛИПИНГ 

2 декември 2021 г., четвъртък 

 

www.btv.bg, 01.12.2021 г. 

https://btvnovinite.bg/bulgaria/verojatno-nachaloto-na-2022-g-u-nas-shte-pristigne-

opakovkata-na-vaksinata-za-deca.html 

 

Вероятно в началото на 2022 г. у нас ще пристигне ваксината срещу COVID-19 за 

деца 

 

Тя е предвидена в новия ни договор с „Пфайзер“, който е за 2022 и 2023 г., уточни 

Стойчо Кацаров 

 

Вероятно в началото на следващата година у нас ще пристигне ваксината срещу 

коронавирус за деца, съобщи здравният министър Стойчо Кацаров. 

 „Ваксината е същата, но се предлага в друг вид опаковка. Такава се очаква да бъде 

разпространена не по-рано от 15 декември. Тя е предвидена в новия ни договор с 

„Пфайзер“, който е за 2022 и 2023 г.“, обясни Кацаров. 

По думите му разпространението на варианта „Омикрон“ е изключително трудно да 

бъде ограничено. 

 „Не се намираме на изолиран остров и не бихме могли да забраним влизането и 

излизането от нашата страна. Дори и да можехме, това най-вероятно не би предпазило 

страната ни от навлизането на новия вариант“, поясни здравният министър. 

Той допълни, че това, което може да ни предпази, е колкото се може повече хора да се 

ваксинират. 

 „Всички други са допълнителни мерки, които се налагат, защото твърде малко наши 

сънародници досега са се ваксинирали“, заяви Стойчо Кацаров. 

 

www.btv.bg, 01.12.2021 г. 

https://btvnovinite.bg/predavania/lice-v-lice/parvan-simeonov-sled-2-g-covid-19-nito-

sme-zashtiteni-ot-virusa-nito-sme-svobodni.html 

 

Първан Симеонов: След 2 г. COVID-19 - нито сме защитени от вируса, нито сме 

свободни 

 

Експертите взеха властта и презрителното говорене по адрес на народа доведе до 

„барикада“ в обществото, коментира социологът 

 

Опасявам се, че 2 г. след началото на COVID-19, нашите западни общества нямат нито 

сигурност срещу вируса, нито същата свобода. Това заяви в студиото на „Лице в лице“ 

социологът Първан Симеонов, който участва в мащабен научен проект за бъдещето на 

либерлно-демократичните конституционни модели в сянката на пандемията. 

 „След въвеждането на зеления сертификат, отново повече от 45% от българите казват 

„Не съм се ваксинирал и няма да се ваксинирам“. Това вече е резистентност, съпротива, 

партия, роя, барикада между тези хора и останалите, които имаме някакво отношение 

към ваксините. Ние нещо бъркаме в комуникацията с тези хора и моята хипотеза е че 

бъркаме по добрия стар път на добрите намерения“, посочи той. 

http://www.btv.bg/
https://btvnovinite.bg/bulgaria/verojatno-nachaloto-na-2022-g-u-nas-shte-pristigne-opakovkata-na-vaksinata-za-deca.html
https://btvnovinite.bg/bulgaria/verojatno-nachaloto-na-2022-g-u-nas-shte-pristigne-opakovkata-na-vaksinata-za-deca.html
http://www.btv.bg/
https://btvnovinite.bg/predavania/lice-v-lice/parvan-simeonov-sled-2-g-covid-19-nito-sme-zashtiteni-ot-virusa-nito-sme-svobodni.html
https://btvnovinite.bg/predavania/lice-v-lice/parvan-simeonov-sled-2-g-covid-19-nito-sme-zashtiteni-ot-virusa-nito-sme-svobodni.html


Page | 2 

2 

Симеонов пoсочи, че се прекалява с информацията за коронавируса, идваща от 

експерти, като голям процент от нея са само догатки, които не винаги се оправдават: 

„Ако бяхме ние – социолозите, щяха да ни скъсат от бъзик. Само че тези хора не ги 

скъсват от бъзик, те са взели властта. Властта трябва да е на политиците, а не на 

експертите – експертите няма пред кого да се очтитат, не се избират на избори, не 

носят политическа отговорност“. 

По думите му и „другите гледни точки“ са били забранени, при положение, че има 

нюанси междуу „лудите антиваксърски гледни точки“ и „онзи култ, който казва 

„Вярвам в науката!“ – все едно науката е някаква религия и в нея се вярва“. „Аз, 

например, смятам, че COVID-19 е тук, за да поостане и ние, вместо наивно да смятаме, 

че някой ще ни затвори и ще се изличи, трябва мъдро да живеем редом с този вирус“, 

отбеляза Първан Симеонов. 

Според него част от проблема е и в здравната система: „В България на моменти има 

болничен бизнес вместо здравна система, сега казват да се затворим всички, за да им е 

по-лесно“. 

Той призова в обществения дебат да се запазят аргументите на санитарните власти, но 

да се чуят и гледищата на хората, които разсъждават в правните, обществените и 

философските аспекти на ситуацията. 

 „Интелигенцията в България се изказва презрително и язвително за своя народ, 

назидава го и ето го резултатът – има барикада“, посочи Симеонов. 

 

www.bgonair.bg, 01.12.2021 г. 

https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/247713-prof-kunchev-u-nas-ima-svrahsmartnost-

ot-kovid-19-darzhavata-da-bade-po-stroga 

 

Проф. Кунчев: У нас има свръхсмъртност от Ковид-19, държавата да бъде по-

строга 

 

Омикрон идва след 2 седмици и броят на заразените ще се покачи, смята 

математикът 

 

Между 10 и 15 декември у нас ще дойдат достатъчно хора от чужбина, които ще 

донесат варианта Омикрон. Това показват изчисленията на математика от БАН проф. 

Огнян Кунчев. 

Той очаква силно заразният вариант на коронавируса да стане доминиращ в началото 

или средата на януари. В студиото на "Денят ON AIR" математикът даде пример с 

Южна Африка, където за по-малко от 2 седмици Омикрон изтласква Делта и завзема 

80% от всички случаи. 

"Омикрон се настани и за 2-3 седмици взе 90%. Не сме виждали такова нещо. В Южна 

Африка са боледували доста млади хора и не можем да направим заключения как 

възрастните над 60 години ще го понесат", обясни той пред Bulgaria ON AIR и 

предложи да се правят тестове на границите на всички влизащи в страната. 

Според проф. Кунчев вече няма основания за лежерно поведение и държавата може да 

бъде много по-строга. Математикът показа графика с починалите у нас по години и 

месеци, като алармира, че има свръхсмъртност. 

"Цената я плащат хората със своя живот. Доста висока цена. Около 2 хил. души умират 

средно през ноември. От 1 до 7 ноември 2021 г. починаха 4 хил. души. От 8 до 15 

ноември починаха 1850 души. Около 1000 случая от тях са от Ковид-19", посочи гостът 

на Ганиела Ангелова. 

http://www.bgonair.bg/
https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/247713-prof-kunchev-u-nas-ima-svrahsmartnost-ot-kovid-19-darzhavata-da-bade-po-stroga
https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/247713-prof-kunchev-u-nas-ima-svrahsmartnost-ot-kovid-19-darzhavata-da-bade-po-stroga


Page | 3 

3 

В Норвегия от Ковид-19 досега са починали 1000 души, умират по 1-2 души на ден, 

даде пример проф. Кунчев. 

"Имаме около 700 хил. души, които официално са били заразени. Умножавам ги по 5 - 

стават 3,5 млн. хората, през които е минал вирусът. 1,8 млн. са двойно ваксинирани. От 

тях махаме около 700 хил., защото са минали 6 месеца и имунитетът им пада. От 1 

януари до края на юни са ваксинирани 800 хил. души двойно. След 6 месеца 

имунитетът им отслабва. Остават 1 млн. души. Неизвестно е колко хора живеят на тази 

територия. Ако от 6 млн. извадите 4,5 млн. - имаме около 1,5 млн. податливи на 

заразяване - материал за вируса", разясни той. 

Математикът от БАН е на мнение, че у нас има леко покачване в броя на ваксинираните 

заради изискването за "зелен сертификат". А с последните мерки сме успели да 

пречупим вълната. 

"Брутално е спрямо икономиката да има пълен локдаун. Степента на ваксинация не е 

тази, която трябва да бъде. По 50 хил. души на ден трябва да се ваксинират. В средата 

на януари ще имаме съществено покачване на вълната - над 2500 случая на ден", заяви 

още проф. Кунчев. 

 

www.bnr.bg, 01.12.2021 г. 

https://bnr.bg/plovdiv/post/101566039/omikron-e-buster-za-aktualizirane-na-vaksinite-i-

za-lekarstvo-sreshtu-kovid 

 

Спешно са нужни актуализирани ваксини и лекарство срещу К-19 

 

Реакцията срещу новата вълна на пандемията, която може да се очаква с появата на 

Омикрон трябва да се основава  на повече контрол върху мерките, който за съжаление 

липсваше досега, препоръча в интервю за "Ден след ден" проф. Мариана Мурджева - 

ректор на МУ Пловдив и координатор на Експертния съвет по клинична имунология 

към МЗ. 

Второто много важно е да се настоява пред производителите на ваксини да ги 

актуализират, да се настоява и за генериране на ефективно лекарство. Вече има един 

препарат с 89 процента ефективност, който предпазва леката форма да премине в тежка 

и се разчита на неговото прилагане. 

Твърде малко знаем за епидемиологичната характеристика на Омикрон, призна д-р 

Мурджева -  досега е известно, че заразява 2 - 3 пъти повече от Делта варианта, но няма 

данни дали е по-тежък или не. Реализмът обаче сочи, че той буди безпокойство. 

Проф. Мурджева обясни, че при разработването на сегашните ваксини ефективността 

им е надхвърлляла 80%, но при Делта варианта тя е спаднала до малко около 60%, 

очаква се тенденцията на спад да продължи и с новия вариант Омикрон. 

Въпреки това, процесът на ваксинация не трябва да спира, включително и с бустерна 

доза шест месеца след преболедуване, защото е доказано, че след този период имунната 

реактивност пада. Още повече, че има вече достатъчно доказателства за повторно 

преболедуване на седмия и на деветия месец след заразяването. Очаква се, че Омикрон 

ще засегне и тези хора, каза професор Мурджева. 

Тя уточни, че няма научни доказателства за  опасност от свръхимунитет, който да се 

провокира от бустерната доза. И при други ваксини, които се прилагат в три дози - за 

хепатит например, също няма съобщения за такива реакции. 

Проф. Мурджева припомни, че най-важно за правилните обществени реакции е 

доверието към достоверните, научно доказани информации. Именно поради 

експонирането на мнения, които не почиват на доказателства, и слабия контрол, 
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особено при имунокомпрометирани общности, се е допуснало размножаване на 

вариантите и на техните мутации и в крайна сметка - неуспешното овладяване на 

пандемията.  

Тя отчита като причина за неовладяната пандемия и ниската ваксинация и сочи 

неоспоримата статистика, че над 86% от починалите са неваксинирани, а над 90% от 

хоспитализираните също нямат ваксина. 

 

www.investor.bg, 01.12.2021 г. 

https://www.investor.bg/ikonomika-i-politika/332/a/bonusite-za-medicite-na-pyrva-

liniia-sa-osigureni-do-kraia-na-mart-2022-g-340883/  

 

Бонусите за медиците на "първа линия" са осигурени до края на март 2022 г. 

 

Одобрени са допълнителни разходи и трансфери по бюджета на Министерството 

на здравеопазването 

 

Служебният кабинет осигури средствата за бонусите за медиците на "първа линия" до 

края на март 2022 г.  

Министерският съвет прие Постановление за одобряване на допълнителни разходи и 

трансфери по бюджета на Министерството на здравеопазването за 2021 г. в размер на 

61 млн. лева. 

Това се налага поради предстоящото удължаване на срока на извънредната епидемична 

обстановка до 31 март 2022 г. и необходимостта да се осигури устойчивост на мярката 

за предоставяне на допълнителни възнаграждения на медицинския и немедицинския 

персонал, пряко зает с изпълнение на дейностите, свързани с мерките за превенция и 

борба с COVID-19.  

Осигуряването на ежемесечно допълнително възнаграждение за медиците на първа 

линия в размер на 1000 лв. нетно е ефективна и устойчива мярка за справяне със 

ситуацията с разпространението на COVID-19 и съществен фактор за мотивация на 

медицинските кадри, посочва се в мотивите към решението на правителството. 

Евгения Маринова 

 

www.dnevnik.bg, 01.12.2021 г. 

https://www.dnevnik.bg/analizi/2021/12/01/4288680_tezata_vsichki_da_preboleduvat_ot

_kovid_za_da_imat/  

 

Тезата всички да преболедуват от ковид, за да имат имунитет, е варварска 

 

Михаил Околийски, БНР 

Доц. Михаил Околийски, експерт на Световната здравна организация в България от 

2014 година насам, беше гост в рубриката на БНР "Covid-19 и ваксините: думата 

имат експертите". 

Опитът, който събрахме досега, е свързан с отговорността на отделните общества - да 

поемат своята част от тази отговорност, като се ваксинират, като спазват мерките. По 

никакъв начин поведението на хората в пика на вълната не би трябвало да се различава 

от това между вълните. И при следваща пета вълна хората трябва да се ваксинират, да 

носят маски, да спазват дистанция, всичко, което се прави и до момента. 
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В България, за съжаление, има много голяма разлика от всички европейски общества - 

тази много ниска съзнателност относно риска, който носи коронавирусът, и тази ниска 

степен на ваксинационно покритие.  

Тези като тази, че всяко общество ще постигне някакво ниво на защита, след като 

всички преболедуват, са силно нехуманни и варварски. Защото първите жертви ще са и 

са пациентите със социално значими заболявания - онкологични, сърдечно-съдови. Не 

знам какво още трябва да се случи, за да разберат хората, че минаването през болестта 

не е нещо хубаво. Напротив, то води до т. нар. лонг ковид, в рамките на който човек 

губи работоспособността си за месеци и има такива големи щети върху всички системи 

на човешкото тяло, върху психичното здраве, върху неврологичната система, върху 

сърдечно-съдовата система, че последствията са опустошителни. Това са, меко казано, 

нецивилизовани тези. 

Няма никакви доказателства, че ваксините не са ефективни срещу Омикрон. Ваксините 

срещу коронавируса вече се доказаха като единствено ефективни за по-леко или 

безсимптомно протичане на болестта, както и че предпазват от хоспитализиране и от 

летален изход. Разбрахме, че не всички хора, които са ваксинирани, са предпазени, но 

разбрахме от статистиките, че смъртните случаи и тежко заразените са хора, които не 

са ваксинирани.  

Мутацията Омикрон се доказа, че е произтекла от една общност хора, заразени с ХИВ и 

боледуващи от СПИН в Ботсвана. В България с това много ниско ваксинационно 

покритие, което ще продължи най-вероятно и догодина, би могло дори да доведе до 

създаването на български нов щам. Това ще ни постави в срамната статистика на 

страните, които се справят най-зле с пандемията. 

Сега не би следвало да се вълнуваме толкова от новия щам Омикрон, а да се 

предпазваме от Делта варианта, който е преобладаващ в България и хората 

продължават да не се пазят от него.  

Инфекционистите трябва да достигнат до умовете на българите и да разсеят всички 

конспиративни теории. Ние сами разграждаме лодката, в която се возим, защото 

страдаме в много по-голяма степен от западните ни съседи.  

Това е в ущърб на цялото ни общество - децата плащат най-голям данък. Те не ходят на 

училище вече месеци наред. На родителските срещи има майки, които смятат, че някой 

иска да вземе генетичен материал от децата им. Това са допуснати наистина безумни 

тези, които циркулират в обществото и на които не се противодейства ефективно. 

Препоръчително е ваксинирането на децата над 5-годишна възраст, това се прави в 

САЩ и в цяла Европа. Опитът вече е огромен. Притеснително е, че те в много по-

голяма степен са приносители и в риск от разболяване. Страничните ефекти са 

пренебрежими. 

 

www.banker.bg, 01.12.2021 г.  

https://www.banker.bg/obshtestvo-i-politika/read/covid-testvaneto-na-uchenicite-moje-

da-stane-ednokratno  

 

Зам.-здравният министър Александър Златанов: 

 

COVID тестването на учениците може да стане еднократно 

 

Елизабет Дафинова 

Безопасна среда е ключовата дума, от която зависи кога ще се върнат учениците в клас. 

Това означава, че трябва да се създадат всички условия, за да не се разпространи 

http://www.banker.bg/
https://www.banker.bg/obshtestvo-i-politika/read/covid-testvaneto-na-uchenicite-moje-da-stane-ednokratno
https://www.banker.bg/obshtestvo-i-politika/read/covid-testvaneto-na-uchenicite-moje-da-stane-ednokratno
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вирусът. Обмисляме и тестването на бъде еднократно при всички ученици – само в 

понеделник. Ще го обсъдим и може да го въведем от утре.  

Това заяви заместник-министърът на здравеопазването д-р Александър Златанов пред 

Нова нюз.  

По думите му това би било икономически по-изгодно и по-комфортно би било за 

децата. Освен това много е нисък процентът на децата, които показват положителни 

проби.  

"Личното ми мнение е, че трябва да сме еднакви към всички ученици. Държавата 

трябва да даде равна възможност за всички деца, без да натоварва родителите. 

Тестовете трябва да са 100% безплатни. Към момента има осигурени тестове от 

Министерството на здравеопазването", посочи д-р Златанов.  

"Доставили сме 1,5 млн теста. От тях са изразходени около 500 000. Поръчани са още 2 

млн. Така до средата а януари тестовете са осигурени. Училищата могат да осигурят 

тестовете за децата", смятат от Министерство на здравеопазването.  

По думите му е рано тестовете да отпаднат. „Така се осигурява една по-безопасна среда 

и за децата и за учителите“, подчерта той.  

„Бяхме на косъм. Сработи това, че се усети едно доверие между хората и здравните 

власти. Те приеха здравния сертификат и изпълнението на мерките. Това ни даде 

надежда, че можем да намерим в лицата на хората партньор, а не някой, който да ни 

опонира“, обясни д-р Златанов.  

„Засега няма случаи на новата мутация Омикрон в България. Ние реагирахме 

светкавично. Още от петък сме дали указания да се засили броят на изследванията, за 

да се засече Омикрон още в началото и да се вземат мерки“, увери той.  

По-рано днес във връзка за тестовете за учениците, министърът на здравеопазването д-

р Стойчо Кацаров заяви: „Заповедта е от 8 ноември, днес е актуализирана. Тя казва, че 

задължение на министъра на здравеопазването е да осигури условия, за да не се 

разпространява COVID-19. Правилното е, когато някой е с положителен тест, да не 

влиза в училище. Карантинирането на отделни паралелки създаваше хаос". 

"Закупуването на тестове за учениците е задължение на МОН. МЗ помогна на МОН с 

правенето на поръчка, но право да се закупят такива тестове има всяко училище. 

Направихме обществена поръчка за 1,5 млн. щадящи тестове, които предоставихме на 

МОН. Поръчахме допълнителни тестове, които се намират в различни митници. 

Поръчахме още 2,7 млн. теста за началото на декември. По този начин осигуряваме 

около 4 млн. броя теста за учениците“, обясни здравният министър.  

Децата от 8 до 12 клас могат да се тестват и с тестове за възрастни, смята той. По 

думите му имаме достатъчно количества тестове за възрастни в РЗИ-тата и могат да се 

пренасочат към училищата. Другата възможност да се върнат учениците в клас, е да 

отпадне тестването, но това крие рискове. Това дали големите ученици ще се тестват с 

тестовете, които имаме, ще трябва да го реши МОН.  

По повод новите правила за влизане в България министърът на здравеопазването 

Стойчо Кацаров коментира, че мерките са затегнати, а не са разхлабени. Той уточни 

какви са те:  

"От 1 декември, пристигащите от страните-членки на ЕС и българските граждани, ако 

имат зелен сертификат и идват от страна-членка на ЕС или от Европейското 

икономическо пространство, могат да влязат в страната. Ако български гражданин идва 

от страна в червена зона, се подлага на задължителна 10-дневна карантина, от която не 

може да се освободи. За всички граждани, пристигащи от страни извън ЕС и 

Европейското икономическо пространство, които се намират в червена зона, в това 

число редица африкански държави, изобщо е забранено да влизат на територията на 

страната". 
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За това, че идващите от ЕС, където вече има случаи на новия щам Омикрон, ще бъдат 

пускани само със сертификат или само с PCR тест, Кацаров каза: "Така е в Европа, това 

е правилният подход". 

Достатъчно строги мерки са приложени, свързано с новия вариант, уточни Кацаров, 

като отново повтори, че има пълна забрана за влизане на хора от Южна Африка.  

"Разпространението на този вид инфекция е изключително трудно да бъде овладяно", 

допълни той.  

По думите му ние не се намираме на изолиран остров и не можем да забраним 

влизането и излизането от нашата страна, дори да бихме могли да го забраним, това 

най-вероятно не би предпазило страната от навлизане на новия вариант. По думите му 

най-добрата защита е ваксинацията. 

"Ваксината за децата е същата, като тази за възрастни, просто е в друга опаковка. 

"Пфайзер" ще започне да я предлага след 15 декември", каза още Стойчо Кацаров. Най-

рано у нас тази ваксина може да се очаква в началото на следващата година. 

 

www.mediapool.bg, 01.12.2021 г. 

https://www.mediapool.bg/blizo-polovinata-balgari-traino-ne-zhelayat-da-se-vaksinirat-

news329584.html 

 

Близо половината българи трайно не желаят да се ваксинират 

 

Около 45% от българите са развили трайна нагласа срещу ковид ваксините и не желаят 

да се ваксинират, въпреки въвеждането на зелените сертификати. Това показват 

резултатите от проекта "Кризата с COVID-19 и бъдещето на либерално-демократичните 

конституционни модели", финансиран от Фонд "Научни изследвания". 

В проекта участват директорът на "Галъп интернешънъл болкан"Първан Симеонов, 

юристът проф. Даниел Вълчев, а доц. Мартин Белов, доц. Борис Попиванов и доц. д-р 

Симеон Гройсман. 

“Пресищането с информация за COVID-19, дори правилната, доведе до резистентност и 

хората спират да слушат“, коментира политологът Първан Симеонов. 

Цялата информация за ковид се е превърнала в нещо като "бял шум" за значителна част 

от гражданите, показват изследванията. Симеонов обясни, че по-добрата комуникация с 

тях би била по-умерената и по-пестеливата. 

Политологът е очаквал делът на нежелаещите да се ваксинират българи да намалее 

след въвеждането на зеления сертификат, но се е оказало, че тази прогноза не е вярна. 

Групата на нежелаещите остава в рамките на 45-46%. 

“Имаме трайна обществена барикада, която трябва да преодоляваме“, обясни 

Симеонов. 

Голяма част от отлагащите да се ваксинират хора са минали през вируса, втората група, 

която не бърза с ваксинацията, е групата на маргинализираните общности, а третата са 

младежите. 

Според него хората са вярвали на елитите, когато най-много ги е било страх. Минаха 

две години, но нашият западен свят като че ли не успява да даде нито сигурност срещу 

вируса, нито свобода, каза Симеонов. 

“По всички личи, че COVID-19 e тук, за да остане, време е да измислим как ще живеем 

с него“, коментира политологът, като призова хората да се ваксинират, но и да 

осмислят добре настоящата ситуация. 

Той отбеляза, че са се оформили два разказа ,които са еднакво верни и само привидно 

си противоречат. Единият е, че в такива случаи трябва да се предприемат определени 

http://www.mediapool.bg/
https://www.mediapool.bg/blizo-polovinata-balgari-traino-ne-zhelayat-da-se-vaksinirat-news329584.html
https://www.mediapool.bg/blizo-polovinata-balgari-traino-ne-zhelayat-da-se-vaksinirat-news329584.html
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извънредни мерки. Другият е свързан с разсъждението накъде вървят обществата ни, 

дали елитите реагират правилно, дали обществата са уплашени или не са. 

Българският ковид пиар 

Политологът доц. Борис Попиванов,каза, че България може да се похвали, че е 

произвела някои глобални политически иновации в сферата на политическия отговор 

на кризата с коронавируса. 

"Дадохме един от първите примери за изключително мощен и институционален ковид 

пиар. Например, да се обявяват спешни брифинги в 23 часа през нощта от страна на 

председател на НС за сведения за заразен депутат“, смята политологът. Друг знаков 

пример за него е превръщането на вируса в средство за международно политическо 

дискредитиране, както стана с посещението на Румен Радев в Естония. 

Попиванов отбеляза няколко аспекта на това как COVID-19 e политически 

употребяван. Първо като съюзник на властта, защото е дал възможност на политиците 

да управляват политическия календар според целите си. Той напомни, че по време на 

гражданските протести през 2020 година се е говорило дори за "недисциплинирани 

граждани". 

“В крайна сметка се получи така, че политическите сили предпочетоха да си изградят 

алиби по отношение на собствени евентуални провали, с мотива, че хората не вършат 

онова, което се изисква от тях“, смята Попиванов. 

"Почти всички политически сили са заемали всички възможни позиции по отношение 

на кризата - “за“ и “против“ мерките и ваксините, за да не се допусне отлив на 

избиратели, които могат да имат друга гледна точка. Говоренето постепенно затихва по 

две теми - единството и общата дисциплина, както и темата за човешките права“, 

коментира Попиванов. 

Хипотезата му е, че политически актьори, политическите сили в България предпочитат 

да оставят обществото уплашено или объркано, за да правят каквото си искат без да 

имат санкции от него. 

90% от новините са за смърт 

Доц. Мартин Белов от Юридическия факултет на СУ отбеляза, че темата "смърт" заема 

около 90 процента от новините на повечето медии, като по-голямата част е за смъртта 

от ковид. 

“Очевидно ние живеем в ера, в която негативните емоции и страхът доминират нашите 

общества“, коментира той. 

Проф. Даниел Вълчев коментира, че му прави впечатление, че в последните месеци 

като че ли дебатът "за" или "против" ваксинирането е станало нещо като "религиозен 

дебат". 

“Не е ли време да си поставим въпроса трябва или не трябва да бъде задължителна 

ваксината и да има разумни аргументи в едната или другата посока, трябва да се 

постигне разумна интерпретация на този въпрос“, отбеляза той. 

 

 

 


